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Ledamöter Johan Heinonen (S) Ordförande 
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Mikael Sundin (M) 
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Onur Esinsel (S) ersätter Ann Karlsson (V) 
Christoffer Hökmark (M) ersätter Anna Cederschiöld (M) 
Christoffer Heimbrand (L) §5 ersätter Hanna Wistrand (L) pga jäv 
 

Ersättare Niki Konomi (S) 
Lisa Söderblom Arce (V) §§13-15 
Lisa Carlbom (MP) 
Peter Strandberg (M) 
Roine Löfgren (SD) 
Christoffer Heimbrand (L) §§1-3, §§9-15 
Hamid Ershad Sarabi (C) 
 

Övriga närvarande Peter Ahlström Enhetschef 
Marina Högland Förvaltningschef 
Susanne Olsson Avdelningschef 
Tomas Gustavsson Tjänsteman 
Sixten Svanberg Borgarrådssekreterare 
Linda Runcrantz Personalföreträdare 
 
 
 

Paragraf §§1-3, §5, §§9-15 
 

Sekreterare Marie Norrberg 

Sida 1 (15)



Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2024 
 

2024-01-23 

§ 1 
Val av justerare och tid för justering av dagens protokoll  

Beslut  
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Mikael Peterson (C) att 
tillsammans med ordföranden Johan Heinonen (S) justera dagens 
protokoll. 
  
Justering sker tisdagen den 30 januari. 
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§ 2 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
idrottsförvaltningen  
IDF 2023/2930 
 

Beslut  
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 1431240 (Godkänd - R 1) Delegationsbeslut 
 1431235 Delegationsbeslut tf förvaltningschef  
 1447654 (Godkänd - R 1) Delegationsbeslut 2024-01-10 
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§ 3 
Anmälningsärenden  

Beslut  
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 5 
Fördelning av föreningsstöd 2024  
IDF 2024/54 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
fördelning av föreningsstöd 2024 enligt förvaltningens 
tjänsteutlåtande. 

2. Idrottsnämnden godkänner att förvaltningen betalar ut stöd 
till namngivna särskilda insatser enligt förvaltningens 
tjänsteutlåtande. 

 
Framlagda förslag till beslut 
  

1. Ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Lotten Hammar (S), 
Marie-Helena Fjällås (MP) och Leif Söderström (SD) 
föreslår (se beslutet). 

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Christoffer 
Heimbrand (L) och Mikael Sundin m.fl. (M) föreslår: 

  
1) Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
  
2) Att därutöver anföra följande: 
  
4H är en internationell ideell ungdomsorganisation för ungdomar 6-
25 år som drivs för ungdomar av ungdomar. Verksamheten täcker 
allt ifrån odling, djurhållning, idrott och teater. 
  
4H gårdarna är unika i sitt slag och deras syfte är att lära barn om 
djur och natur. 4H-gårdar är gratis att besöka något som gör att 
deras verksamhet är tillgänglig för alla stadens invånare. 
  
Kostnaderna för att driva 4H-gårdarna har ökat markant de senaste 
åren, något Idrottförvaltningen hörsammat genom att ge ett ökat 
stöd till verksamheten. Det är dock inte enbart Idrottsnämnden som 
ger stöd till 4H, även andra nämnder inom staden, till exempel vissa 
stadsdelsnämnder ger stöd. 
  
Några av 4H-gårdarna har nu vittnat om att stödet inte räcker för 
deras verksamhet, Björklunds Hage framförallt som riskerar att 
stängas ner. Det innebär att förvaltningarna måste fortsätta sitt 
gemensamma arbete för att lösa deras situation. Att stadens egna 
höjda hyror ska fälla ideella föreningars verksamhet är 
uppseendeväckande och man borde kunna hitta långsiktigt hållbara 
lösningar genom bättre samverkan. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Christoffer Heimbrand (L) 
och Mikael Sundin m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Leif Söderström (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
De ideella föreningarnas verksamheter är avgörande för att 
stockholmarna i alla åldrar, ska kunna erbjudas inspirerande och 
meningsfulla fritidsaktiviteter. Ett fritt och rikt föreningsliv är 
mycket viktigt och skall värnas. I vår budget gör vi därför 
betydande ökade satsningar på såväl infrastruktur som direktstöd till 
det ideella föreningslivet. 
  
I det liggande förslaget på verksamheter som föreslås erhålla 
föreningsstöd ingår gokartbanan i Järfälla samt Stockholms 
Segelflygklubb i Långtora, vilka båda är lokaliserade i 
grannkommuner. Det är viktigt att information om deras 
verksamheter når ut till stadens ungdomar och de ideella 
organisationer som kan förväntas ha intresse av att ta del av den 
verksamhet som där erbjuds. 
  
Sverigedemokraterna är det parti som i årets budget satsar mest på 
idrottsverksamheterna i Stockholm stad. Ovanpå idrottsmiljarden 
satsar vi ytterligare 150 miljoner på nybyggnationer av 
idrottsanläggningar, till detta så reserveras 15 miljoner extra att 
fördelas till föreningarnas egna verksamheter samt även 5 miljoner 
till förbättringar av spontanidrottsytor och utegymanläggningar. För 
att stärka trygghet och säkerhet för ungdomar och övrig allmänhet 
har även medel reserverats för att öka antalet ordningsvakter i 
staden med över 30%. 
  
Jäv 
Hanna Wistrand (L) har på grund av jäv inte deltagit i eller varit 
närvarande vid beslutet. 
 
Handlingar i ärendet 

 1447622 (Godkänd - R 1) Fördelning av föreningsstöd 2024 
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§ 9 
Svar på skrivelse om Sätra IP  
IDF 2023/2996 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Mikael Sundin m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Efter samtal med MB-Hockey har vi fått följande återkoppling: 
Föreningen har tvingats lägga ner sitt J18-lag då man då man inte 
fått förrådsmöjligheter för laget på Zinken och hockeyskolan har 
minskat drastiskt sedan nedstämningen vilket påverkar föreningen 
negativt på sikt då det är ifrån hockeyskolan man bygger sina lag. 
  
Alla samträningar har MB fått hantera själva helt utanför 
bokningens åtaganden. Andra föreningar förutom Hammarby som 
stöttat dem är Huddinge Hockey och Tumba Hockey. Nu har man 
tider på Mälarhöjden, Farsta, Kärrtorp och Zinken, totalt 14 tim, 
vilket är för få tider särskilt som matcher också ska planeras in. 
Tiderna är inga fasta veckotider utan de fördelas delvis utifrån 
utrymme hos de andra föreningarna, ofta blir det inte mer än en 
träning/vecka. 
  
Alla lösningar för förråd har man fått tvinga sig till, i dagsläget 2 
gallerburar på Kärrtorp, ett domarrum på Farsta och en toalett på 
Myren för hela hockeyskolans utrustning. Alla inventarier och 
utrustning ifrån ishallen, kansli och gym är inrymda i några 
omklädningsrum på Sätra IP. Föreningen har efterfrågat underlagen 
för de olika besiktningarna som gjorts över tid men ej fått tillgång 
till dessa då de underlag de sett skiljer sig i sina utlåtanden. 
  
Vid förfrågan om hur det kommer att bli för föreningen i 
Mälarhöjdens nya ishall har de fått budskapet att de är gäster i 
hallen och därmed inte får några mer fasta lösningar som t ex ett 
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omklädningsrum för A-laget, plats för sponsorskyltar eller egen 
caféverksamhet. Detta innebär att klubben inte enbart ska överleva 
denna säsong utan även fortsättningsvis, tills de nya Sätrahallarna 
står färdiga, ska överleva på halvfart jämfört med andra 
ishockeyföreningar. 
  
Föreningen upplever att evakueringen varit planlös och att man fått 
driva på allt ifrån eget håll. Förvaltningens kommunikation har varit 
bristfällig och tidvis otrevlig. Alla föreningar och skolor på plats i 
MB-hallen har blivit lidande. Omtanken om barn, ungdomar och 
ideella ledare och föräldrar har uteblivit. 
 
Handlingar i ärendet 

 1447634 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om Sätra ishall 
 1432585 Bilaga - Skrivelse Sätra ishall 
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§ 10 
Svar på skrivelse om tappade tider  
IDF 2023/2756 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1447815 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om tappade tider 
 1390022 Bilaga - Skrivelse tappade tider 
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§ 11 
Svar på skrivelse om innebandyns situation  
IDF 2023/2998 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1447646 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om innebandyns 
situation 

 1434269 Bilaga - Skrivelse Innebandyns siutation 
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§ 12 
Skrivelse om solceller på ishallen Farsta IP  
Svar på skrivelse från Leif Söderström (SD) och Roine 
Löfgren båda (SD) 
IDF 2023/2755 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1447650 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om solceller på 
Farsta ishall 

 1390003 Bilaga - Skrivelse solceller 
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§ 13 
Inkomna skrivelser  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar följande skrivelse: 
  
Skrivelse om byggnationen av den nya tunnelbanan 
Fridhemsplan-Älvsjö 
Region Stockholm, med medverkan från Stockholms stad, ska 
bygga en ny tunnelbana från Fridhemsplan till Älvsjö. Vi har länge 
varit för en utbyggd tunnelbana och en mer attraktiv kollektivtrafik i 
Stockholm och ser positivt att planerna går framåt. 
  
För att genomföra byggandet av den nya tunnelbanan behövs även 
mark och utrymmen tillgängliggöras för etableringsytor och 
anläggande av arbetstunnlar under byggtiden. Ytorna används för 
borttransport av bergmassor, upplag av material, installationer och 
arbetsbodar, lokala mobila reningsanläggningar samt för 
arbetsmaskiner och fordon. 
  
Projektet kommer att påverka alla berörda områden under en lång 
tid, ca 9 år, och lösningar inte enbart för trafik måste vara 
genomtänkta och trygga. På flera av platserna finns inga säkra 
lösningar för de som går och cyklar och även värdefulla 
rekreationsområden tas i anspråk. 
  
I tjänstemannasvaret i ärendet framgår det även att flera av 
markanspråken är benämnda som permanenta vilket inte är korrekt 
enligt överenskommelsen. Detta måste man följa upp för att 
säkerställa att det blir omformulerat. 
  
Östberga BP och Älvsjö IP är två idrottsplatser som båda kommer 
att påverkas hårt av anläggningsarbetet och Regionen måste, precis 
som Staden, säkerställa att antingen verksamheten kan fortgå 
opåverkat på ett tryggt och säkert sätt alternativt hitta fullgoda 
ersättningslösningar. 
  
En möjlig lösning skulle kunna vara ett idrottskluster på Sjöängen i 
Älvsjö men då behöver man sätta fart nu om man ska hinna anlägga 
en idrottsplats med omklädningsrum, kansli m.m. 
  
Regionen måste hörsamma Stadens krav på säkra och trygga 
trafiklösningar för gående och cyklister, säker tillgång till viktiga 
rekreationsområden samt att fullgod och trygg verksamhet på 
berörda idrottsplatser ska kunna bedrivas och om det inte är möjligt 
säkerställa att skolor och föreningsliv får motsvarande 
ersättningsytor innan deras nuvarande tas i anspråk. Om Regionen 
inte gör detta utgår vi ifrån att Staden lägger sitt veto mot de förslag 
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som påverkar dessa områden. Staden är till för de boende även när 
den växer. 
  
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar att överlämna skrivelsen till 
idrottsförvaltningen för beredande. 
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§ 14 
Förvaltningschefen informerar  
Förvaltningschefen Marina Högland informerar om skridskons dag 
på Östermalms IP den 6 januari som var väldigt välbesökt. 
  
Det har varit bekymmer med omväxlande väder som påverkat 
planerna på Kanalplan, Grimsta IP och Stadshagens IP. Kanalplan 
och Grimsta IP är nu igång som vanligt men på Stadshagens IP har 
det i nuläget inte kunnat identifierats var problemet ligger. 
  
  
Fördelning av fotbollstider har gjorts och förvaltningen har 
genomfört klustermöten med de berörda geografiska områdena med 
klubbarna och fått positiv respons på detta. 
  
Förvaltningen arbetar med uppdraget att se över och öppna upp 
skolidrottsgymnastiksalar. 
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§ 15 
Övrigt  
Ordföranden Johan Heinonen (S) tackar idrottsnämnden och 
idrottsförvaltningen för ett gott samarbete under sin period som 
ordförande i idrottsnämnden. 
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